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Nieuwsbrief zendingscommissie 

Op D.V. zondag 13 augustus wordt in onze Hervormde Gemeente Strijen 
tijdens de kerkdiensten weer de jaarlijkse zomerzendingscollecte gehouden. 
Deze collecte is bestemd voor de familie Mager, die namens de GZB 
uitgezonden is en voor Karsten en Irene, uitgezonden namens Wycliffe 
Bijbelvertalers.  
U kunt via deze nieuwsbrief meer over deze personen en hun werk lezen en 
zij hopen dat u hen d.m.v. de zendingscollecte wilt ondersteunen! 
 
De zendingscommissie heeft afscheid genomen van twee commissieleden: 
Endrina Molendijk en Lenie Sinterniklaas. We danken hen beide hartelijk voor 
hun jarenlange inzet voor de zending!  
Inmiddels zijn er twee nieuwe commissieleden toegetreden tot de commissie: 
Aline Timmerman (in de functie van secretaris) en Jacoline van der Sluijs, die 
we beide hartelijk welkom heten.  
 
Uw donatie voor de collecte kunt u overmaken op het bankrekeningnummer 
NL78 RABO 0361 8617 10 (Herv. Gem. Strijen, zending) of via de volgende 
link https://www.hervormdstrijen.nl/diensten/collectes. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zendingswerk is geen mensenwerk, maar God maakt wel gebruik van 
mensen. En uw gave wil Hij daarvoor ook gebruiken! 
 
Wilt u ook meebidden voor hen en voor allen die in de zending werkzaam zijn? 
 
Voor contact met de zendingscommissie is het e-mailadres:  
zendingscommissie@hervormdstrijen.nl.  
U kunt via bovenstaand e-mailadres ook een papieren versie van deze 
nieuwsbrief opvragen.  
 
Meer informatie is ook te vinden op onze website: 
www.hervormdstrijen.nl/evangelisatie/zendingscommissie. 

https://www.hervormdstrijen.nl/diensten/collectes
mailto:zendingscommissie@hervormdstrijen.nl
http://www.hervormdstrijen.nl/evangelisatie/zendingscommissie
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Rik en Caroline Mager, discipelschapstrainer en orthopedagoge in 
Rwanda. 

Rik en Caroline Mager werken namens de GZB in Rwanda. Rik heeft een 

theologisch trainingscentrum opgezet voor predikanten, kerkplanters en 

jeugdleiders. Ook is hij als predikant verbonden aan de Engelstalige dienst in 

Kamembe. Caroline is vooral bezig met het opzetten en begeleiden van 

voedselprogramma’s.  

 

De wortel van armoede – door Caroline Mager. 

 

“Ga maar naar de kerk, dan krijg je daar eten”. Het is een van de uitspraken 

die de kinderen in de voedingsprogramma’s te horen kregen. Ook zagen we in 

de afgelopen tijd steeds meer ondervoede kinderen die samen met hun 

gezonde broertje of zusje kwamen. Als het eten dan werd uitgedeeld, werd het 

merendeel opgegeten door het gezonde kind. En in de keuken hielden de 

moeders hun eigen eten achter. Een groeiend probleem, veroorzaakt door 

extreme inflatie en honger. 

 

Wat is de oplossing 

voor dit probleem? 

Het antwoord van de 

meeste mensen was: 

“meegeven naar 

huis”. Dan zouden ze 

thuis het eten kunnen 

bereiden. Ook de 

overheid, in samen-

werking met UNICEF, 

hanteert deze strategie. Liters melk en kilo’s papmeel worden elke week weer 

uitgedeeld. We zien de moeders lopen op straat. Maar deze goederen komen 

vrijwel nooit thuis aan. Onderweg hebben de meeste moeders vaste klanten: 

rijke mensen die graag voor een lagere prijs deze goederen kopen om hun 

families eten te geven. Met het kleine beetje geld dat dit opbrengt, kopen ze 

wat eten om een weinig voedzame maaltijd (vooral koolhydraten, vrijwel geen 

vitamines of eiwitten) te bereiden voor het hele gezin. 
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Als we in Nederland, of breder, in het Westen, vragen wat de oplossing is, 

kiezen de meeste mensen voor opschalen. Als het probleem toenemende 

armoede is, moeten we meer uitdelen. Dat klinkt heel logisch. En we hebben 

het jarenlang gedaan. En het resultaat? Meer armoede in Afrika en 

moedeloosheid in Nederland. Tijdens de gesprekken die we hebben gevoerd 

met diverse mensen in Nederland hebben we dit gevoel van moedeloosheid 

vaak gemerkt. Het lijkt uitzichtloos. Want waarom zou je nog investeren in een 

bodemloze put? 

 

Als de kraan lekt, kun je een emmer eronder zetten en het gemorste water 

opdweilen. Maar na een tijdje loopt de emmer over en moet je steeds harder 

dweilen. Je kunt ook een grotere emmer gebruiken. Maar ook die emmer zal 

op een gegeven moment overlopen. Het is duidelijk: de enige oplossing is de 

lekkende kraan repareren. 

 

Ook in ontwikkelingswerk is het essentieel om te kijken naar de oorzaak van 

de problemen. Jarenlang hebben we ons, met alle goede bedoelingen, 

beziggehouden met symptoombestrijding: iemand heeft geen kleren, we 

geven kleren. Iemand heeft honger, we geven eten. En het is makkelijk om de 

resultaten te delen: we hebben zoveel mensen eten gegeven, voor zoveel 

kinderen schoolgeld betaald, etc. Wat is de oorzaak van armoede? Deze 

vraag stelden we in de presentaties tijdens ons verlof. En overal kwam het 

antwoord op hetzelfde neer: een gebrek aan materieel goed. Maar, dat is niet 
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de Bijbelse definitie van armoede. Jesaja 58:10 zegt: “Als u uw hart opent voor 

de hongerigen, en de verdrukte ziel verzadigt, dan zal uw licht in de duisternis 

opgaan, en uw donkerheid als de middag zijn.” Je hart openen is meer dan 

alleen eten of spullen geven. Ja, dat verlicht het probleem. Maar het is geen 

oplossing voor het probleem. Iemands ziel wordt pas verzadigd op het 

moment dat het probleem daadwerkelijk is opgelost. 

 

Bryant Myers, een Christelijke filosoof op gebied van ontwikkelingswerk, 

ontwikkelde een beeld wat ons helpt om de wortels van armoede te begrijpen1. 

Hij zegt het volgende: Een van Gods eigenschappen is dat Hij relationeel is. 

En de mens, geschapen naar het evenbeeld van God, is evengoed relationeel. 

Toen God de mens schiep, schiep Hij hem met vier essentiële, perfecte 

relaties: de relatie met God, met zichzelf, met anderen en met de rest van de 

schepping. De relatie met God is de eerste, fundamentele relatie. Alle andere 

relaties vloeien hieruit voort. De roeping van ons leven is om God te 

aanbidden, Hem te eren is alles wat we doen. En omdat we geschapen zijn 

naar Zijn beeld, heeft ieder mens waarde en waardigheid. Het erkennen van 

die waarde wordt gevat in de relatie met zichzelf. Dan roept de Bijbel ons op 

om onze naasten lief te hebben als onszelf: de relatie met anderen. En tot slot 

was een van de eerste opdrachten die God aan de mens gaf om te heersen 

over de schepping, en er zorg voor te dragen (Genesis 1:26;28). Deze vier 

relaties zijn de bouwstenen voor alle menselijke activiteit. 

 

Maar toen kwam de zondeval. En daarmee zijn de vier relaties gebroken. 

Allereerst de relatie met God: Adam en Eva verborgen zich. Vervolgens werd 

de relatie met zichzelf gebroken: ze schaamden zich voor hun naaktheid. De 

relatie met anderen werd gebroken: Adam gaf Eva de schuld voor de zonde 

die ze begaan hadden. En tot slot werd de relatie met de schepping gebroken 

toen God de straf voor de zonde uitdeelde (Genesis 3:14-19). En de verbroken 

relaties leidden ook tot gebroken samenleving, waar ruimte is voor racisme, 

uitbuiting, onrecht en milieuvervuiling. En daar komt armoede om te hoek 

kijken: een resultaat van gebroken relaties met God, met zichzelf, met anderen 

en met de schepping. 
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Hoewel dit beeld helpt om de wortel van armoede te begrijpen, is het van 

belang om ons ook te realiseren dat het niet allemaal ultiem slecht is. De 

realiteit is dat Christus nog steeds alles in Zijn hand heeft (Kollossenzen 1:16-

17; Hebreeën 1:3). En daarom zijn de bloemen nog steeds prachtig en 

genieten we van de lachjes van een baby. En er zijn ook rechtvaardige wetten 

en regels. Zowel het individu als de gemeenschap laat nog steeds iets van die 

Godgegeven talenten zien. 

 

Maar nu: als armoede is geworteld in de gebrokenheid van deze relaties, zijn 

we dan niet allemaal arm? We hebben allemaal te maken met de 

gebrokenheid. Misschien leidt het niet allemaal tot materiële tekorten. Maar we 

hebben te maken met spirituele armoede, een armoede in ons zelfbeeld, een 

armoede in onze relatie tot de ander en in relatie tot de schepping. 
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Mensen die te maken hebben met materiele tekorten, voelen zich vaak 

inferieur ten opzichte van de rijken. Dit zorgt vaak voor apathie: er wordt geen 

initiatief meer genomen en de mogelijkheden om de situatie te verbeteren 

worden simpelweg over het hoofd gezien. Dat is de vicieuze cirkel van 

armoede. Tegelijkertijd hebben de rijken ook te maken met een verkeerd beeld 

van zichzelf. Veel mensen geloven dat ze hun rijkdom enkel en alleen hebben 

verkregen door hard werken en dat zij zijn aangesteld om te beslissen wat het 

beste is voor de financieel minder bedeelden. Dat noemen we een god-

complex. Vaak zijn we ons daar niet eens van bewust. Maar het beeld dat wij 

iemand uit de armoede kunnen bevrijden, is hier een goed voorbeeld van. 

Feitelijk is het een optelsom geworden: armoede zien als materieel tekort + het 

godcomplex van de materiele rijken + de inferieure gevoelens van de 

materiele armen leidt tot schade bij zowel de rijken als de armen. En dat zorgt 

ervoor dat we dat gevoel krijgen van die bodemloze put. 

 

Wat kunnen we doen om de uitkomst van deze som te veranderen? Het 

antwoord is dat we onze gebrokenheid moeten doorgronden, maar ook uitzicht 

houden op Christus. Ik maak fouten, de ander maakt fouten, maar Christus 

kan ons helen. 

 

Geschreven door Caroline 

Mager, werkzaam als GZB-

zendingswerker in Rwanda. 

 

 

 
 
 
 
 
 
Blijf op de hoogte  
Volg Rik en Caroline op de voet via hun weblog:  
https://www.gzb.nl/zendingswerkers/rik-en-caroline-
mager/home?user_id=1019243 
U kunt daar een e-mailabonnement op de nieuwsbrief nemen. Rik en Caroline 
zijn ook te volgen op Facebook, dit kan op “Duizend heuvels vol vreugde”. 
  

https://www.gzb.nl/zendingswerkers/rik-en-caroline-mager/home?user_id=1019243
https://www.gzb.nl/zendingswerkers/rik-en-caroline-mager/home?user_id=1019243
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Karsten en Irene, uitgezonden namens Wycliffe Bijbelvertalers. 
 

Hoe hoog en hoe diep 

“Een arbeider is zijn loon waard”, zegt de Bijbel, maar hoe bepaal je iemands 

loon…? Dit was een vraag waar Karsten zich vroeger nooit mee bezig hoefde 

te houden. De meeste collega’s werden ondersteund door een achterban en 

brachten zo hun eigen inkomen ‘mee’. Maar dat is nu sterk veranderd: meer 

en meer collega’s en ook leiders komen uit landen waar de economie of kerk 

te zwak is om hen financieel te ondersteunen. Als we een organisatie willen 

zijn die niet gedomineerd wordt door mensen uit rijke landen, is het niet meer 

mogelijk om alleen maar mensen in dienst nemen die hun eigen salaris 

meebrengen. En dus moeten Karsten en anderen in zijn team zich opeens 

buigen over de vraag: ‘hoeveel mag iemand verdienen…?’ Er bestaat geen 

internationale “CAO voor zendingswerkers” dus moeten we zelf uitzoeken hoe 

hoog iemands inkomen moet zijn.  

In de zendingswereld zwemmen we  niet bepaald in het 

geld en bovendien willen we graag dat mensen vooral 

vanuit een zendingsmotivatie, en niet vanuit een 

financiële motivatie, het werk doen. Toch moeten we ook 

zorgen dat mensen een eerlijk inkomen krijgen waar ze 

goed van kunnen leven. Maar wat is "goed"? Veel 

collega's die door een achterban ondersteund worden 

sturen hun kinderen naar een betere school. Dat wil toch iedereen voor zijn 

kinderen? Veel traditionele collega's hebben een zorgverzekering om naar 

goede ziekenhuizen te kunnen, en een pensioenspaarpot. Dat gun je andere 

collega's toch ook? Maar het wordt wel wat vreemd als de nieuwe  collega dan 

meer gaat verdienen dan de dominee van de kerk die hem of haar  uitzendt! 

Hoe houdt je dat in balans? 

In de gesprekken die Karsten hierover heeft probeert hij de discussie weg te 

houden van de  “hoe hoog” vragen, en liever te praten over de “hoe diep” 

vragen:  Hoe diep is de motivatie om voor God te mogen werken, om de 

taalgemeenschappen te dienen die zo weinig hebben en om deel te zijn van 
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de zendingsgemeenschap? Als die diepte gepeild is komen we meestal wel uit 

de “hoogte” discussie! 

Irene wacht bij 

een eetstalletje 

op straat terwijl 

haar bestelling 

wordt 

klaargemaakt. 

Voor ons is het al 

ver na etenstijd… 

maar een gezin-

netje dat sinds 

een paar dagen 

vlak naast ons 

huis op straat kampeert heeft nog niets gegeten. Tijdens onze avond-

wandeling brengen we hen een eenvoudige maaltijd. 

Om voor te danken en bidden: 

 We zijn dankbaar voor de diep gemotiveerde collega’s die niet hun 

eigen geld kunnen meenemen. We bidden dat God ook in hun noden 

zal voorzien. 

 We bidden voor wijsheid als er moeilijke afwegingen gemaakt moeten 

worden met weinig financiële middelen.  

 We danken God voor de achterban die het ons mogelijk maakt te 

werken! 

Ten slotte 
Volgend jaar hopen we weer een poosje met verlof te komen en hopelijk weer 

hier en daar in levende lijve over ons werk en leven te vertellen. Laten we 

ondertussen allemaal een positieve zuurdesem rol blijven vervullen: jullie in 

Nederland en wij hier in Zuid-Azië. Hartelijk dank voor jullie steun! 

Shalom, 

Karsten en Irene  

 


